
Søndermarkskolen  
Skanderborggade 65 

8940 Randers SV 

 

Dato: 25. april 2023 kl. 18.00 – 20.00  

Afbud: Lone, Mads, Pia   

 

Bemærkninger:  

 

Mødeleder: Søren 
Referent: Anders 

 Emne og ansvarlig  Hvad skal vi udrette?  Tid  Konklusioner/bemærkninger 

1.  Godkendelse af dagsorden  2 min Dagsorden godkendt  

2. Valg af mødeleder   1 min   

3. Nyt fra:  
Formand og 

næstformand 

Ledelsen  

Medarbejdere  

Andre 

Vi tager en runde med nyt fra alle relevante 
deltagere. Runden har orienterende karakter  
 

 

20 min Skoleledelsen: 

Vi er i fuld gang medskoleårets planlægning og rammerne for næste skoleår.  

Vi kigger så småt ind i klassedannelse for kommende 0. og det samme med 

kommende 7. årgang.  

Trine vil på et kommende møde gennemgå planen og tiltagene for 

overgangen til Tirsdalen.  

Det tidligere Sydbyløb er blevet til Sydbydag. En dag på tværs af skolerne.  

 

Trine er midlertidigt udlånt halvdelen af dagene til Kristrup Skole de næste 

par uger. Charlotte, Lone og Niels trækker læsset her. 

 

Vi havde en god pædagogisk dag med medarbejderne i påsken. 

Vi har flere visitationer ift. skolestart i år end vanligt.  

 

Formand: 

De tre skoler i sydbyen vil sætte sig sammen og være proaktive ifht. 

samarbejdet mellem skolerne.  

Vi, som bestyrelse vil gerne inddrages i drøftelserne.  

 



Vi er blevet inviteret til input omkring trafik. Det er på dagsordenen.  

Vi har fået en forældrehenvendelse - som også er på dagsordenen. 

 

Formanden skal til skolerådsmøde 10. maj. Trine og Søren mødes inden.  

 

Toiletter. Vi har fokus på kulturen omkring brugen af toiletterne på skolen. Vi 

har lavet flere forskellige tiltag omkring dette.  

Som en forsøgsordning indtil sommerferien har vi fordelt alle toiletter ud, så 

de “tilhører” årgangene. 

 

4.  Princip for sundhed   Vi skal under dette punkt færdigbehandle og 
godkende skolens princip omkring sundhed.  

Der er justeret i princippet på baggrund af 
drøftelser fra sidste bestyrelsesmøde  

Bilag: Princip for sundhed   

10 min  Vi drøfter princippet.  

Særligt omkring punktet: 

- At skolens rammer inviterer til, at eleverne får spist deres mad, samt at de 

oplever måltidet som noget selvfølgeligt og værdifuldt at samles om. 

 

Vi diskuterer, hvad vi som bestyrelse kan gøre i forhold til at understøtte det.  

 

Vi skal være opmærksomme på overgangen fra børnehaverne, hvor de ikke 

nødvendigvis er vant til madpakker.  

 

Trine vil tage det videre i ledelsen og til personalet for at få et større indblik i, 

hvordan situationen er lige nu set fra skolens side. 

 

Samtidig skal vi drøfte, hvad vi som bestyrelse vil og kan gøre. Dette sættes 

på dagsordenen på møde efter sommerferien.  

 

5. Børn- og ungepolitik samt 
uddannelsespolitik  

Børne- og familieudvalget og skole- og 
uddannelsesudvalget har nu sendt Børne- og 
ungepolitikken 2023-2026 og 
uddannelsespolitikken 2023-2026 i høring på 
høringsportalen fra 30. marts - 9. maj 2023.  
 
Vi skal under dette punkt drøfte om 
bestyrelsen ønsker at indgive et høringssvar 
og hvad det i så fald skal indeholde.  
 
Bilag:  
Link til uddannelsespolitikken:  
 

20 min  Søren laver et udkast til et høringssvar, sender det til Trine.  

Trine tager det med til MED  

 



https://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-
indflydelse/hoeringer/uddannelsespolitik-2023-
2026/ 
 
 
Link til børne- og uddannelsespolitikken: 

 
https://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-

indflydelse/hoeringer/boerne-og-ungepolitik-

2023-2026/ 

6. Sikker skolevej   Vi har fået en invitation til workshop, hvor en 

forælder fra bestyrelsen kan deltage. Stoil 

har sagt ja til dette.  

 

På workshoppen skal de inviterede komme 

med input til udvikling af en ny 

trafiksikkerhedsplan for Randers Kommune 

herunder sikker skolevej.  

 

Her bestyrelsen input fra vores distrikt, som 

Stoil skal/kan tage med til dette møde?  

 

Bilag: Invitation til møde   

 10 min Stoil deltager og tager kommentarer med fra bestyrelsen. 

 

Skanderborggade er en udfordring - særligt om morgenen. Busser, 

parkerede biler, trafik. Hvad kan der gøres? 

 

Er ensretning af Skanderborggade muligt? 

 

Se på muligheder for trafik ud fra skolen. Evt. ensretning ind den ene vej og 

ud en anden vej.  

 

Kan der findes teknologiske løsninger, der gør at man kan få åbnet vejen 

ned ad brandvejen i et begrænset tidsrum om morgenen. Evt. automatisk 

bom. 

 

Kan man lokalplansmæssigt tænke over hvad der må være af erhverv i 

nærheden af skolen. (Bageren). 

 

Indsats for at få forældre og børn til at gå og cykle. Give bedre og mere sikre 

muligheder for bløde trafikanter.  

Ændring af adfærd blandt forældre. Kampagner.  

 

Kan det ene fortov nedlægges op til skolen? 

 

Fleksibilitet ift. gratis buskort til skolebørn.  

 

Bedre adgang rundt om skolen for cykler.  

 

https://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-indflydelse/hoeringer/uddannelsespolitik-2023-2026/
https://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-indflydelse/hoeringer/uddannelsespolitik-2023-2026/
https://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-indflydelse/hoeringer/uddannelsespolitik-2023-2026/
https://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-indflydelse/hoeringer/boerne-og-ungepolitik-2023-2026/
https://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-indflydelse/hoeringer/boerne-og-ungepolitik-2023-2026/
https://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-indflydelse/hoeringer/boerne-og-ungepolitik-2023-2026/


7. Styrkelse af samarbejdet 
mellem skole og hjem  

På mødet i februar blev der nedsat en 

arbejdsgruppe, som skulle se på hvordan 

skolebestyrelse kan støtte arbejdet i de 

enkelte forældreråd og styrke samarbejdet 

imellem forældreråd og skolebestyrelse.  

 

Arbejdsgruppe har arbejdet med et oplæg 

hertil.  

 

Dette vil danne udgangspunkt for drøftelserne 

under dette punkt.  

 

30 min  Punktet udsættes til næste møde  

8. Udvidet frihedsgrader  Vi skal under dette punkt drøfte hvordan vi på 

Søndermarkskolen ønsker at arbejde med de 

udvidede frihedsgrader.  

Herunder den forkortede skoledag  

 

Bilag: Udvidet frihedsgrader  

20 min Bestyrelsen ønsker at søge om den kortere skoledag i samme omfang som 

sidste skoleår.  

Det ønskes fortsat at fastholde noget UUV i skemaet til blandt andet 

trivselsarbejde i klasserne.  

 

9. Forældrehenvendelser  Eventuelle forældrehenvendelser behandles 
under dette punkt.  

5 min Henvendelse drøftet - skolen giver forældrene svar på deres henvendelse.  

 

 

10. Evt. Kommende punkter:  
● SFO og VBU 

● APV  

2 min   

  

 

Kommende punkter:  

● Trafikpolitik 

● SFO og VBU – hvordan hænger det sammen, og hvad er historien og baggrunden for denne konstellation. 

● Bestyrelsens samarbejde med forældrerådene – hvordan kan vi spille forældrerådene gode, og hvad kan vi bruge dem til? 

● Modtagelse af nye forældre i skolen – hvordan kan vi styrke on-bording af nye forældre på skole og i SFO'en? 

● Kommunikationsstrategi – formidling af de gode historier og hvem/Søndermarkskolen er. 

 

 


